
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. november 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 116 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 116:  

”Mener ministeren, at intravenøs behandling (IV-behandling) i dag er en opgave, som 

med fordel kan varetages i borgerens eget hjem, herunder f.eks. også ny behandling 

med paranterel ernæring? I bekræftende fald bedes ministeren forholde sig til an-

svarsfordelingen i forhold til den konkrete opgave/dele af opgaven (f.eks. anlæggelse 

af ny venflon, behandling af infektioner og andre mulige tilstødende komplikationer) 

mellem regioner, ko u er og praktisere de læger. De he vises til artikle  ”KL: Fol-
ketinget skal afgøre strid o  i trave øs beha dli g” på DK-nyt den 2. november 

2018. (https://www.dknyt.dk/artikel/98814/kl-folketinget-skal-afgre-strid-om-intra-

vens-behandling/?nb=1)” 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til min besvarelse af SUU alm. del – spørgsmål nr. 114 og 115.  
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